

Canadian Gunner News 29 Oct 2020 / Les Nouvelles des artilleurs canadiens 29 oct 2020

1 message

Catherine Gagnon <editor.rcaa.aarc@gmail.com>
Reply-To: Catherine Gagnon <editor.rcaa.aarc@gmail.com>
To: Catherine Gagnon <editor.rcaa.aarc@gmail.com>

Thu, Oct 29, 2020 at 2:43 PM

[\(Open in your browser\)](#)
[\(Ouvrir dans votre navigateur\)](#)



Canadian Gunner News Les Nouvelles des artilleurs canadiens 29 October 2020 / 29 octobre 2020



Editorial

In light of October being Women's History month, I thought it time for a little bit of this woman's history. In the mid-nineties, I was employed as a computer software specialist. My job basically consisted of training government employees to use some of the latest applications as the "Windows" environment became the new standard for operating systems. Thus, I found myself doing a few contracts at DND, teaching my avid pupils how to migrate from WordPerfect 5.2 (DOS version) to WordPerfect 6.0. I remember vividly a certain soldier who was munching

L'Édito

Octobre étant le mois de l'histoire des femmes, j'ai pensé qu'il était temps de vous raconter un peu de l'histoire de cette femme. Au milieu des années 90, j'étais employée comme spécialiste en logiciels informatiques. Mon travail consistait essentiellement à former les employés du gouvernement fédéral à utiliser certaines des dernières applications, car l'environnement «Windows» était devenu la nouvelle norme pour les systèmes d'exploitation. Ainsi, je me suis retrouvé à faire quelques contrats au MDN, enseignant à mes élèves avides comment migrer de

on her Smarties. She was a good participant, so I nicknamed her "Captain Smartie".

On October 17, 2020, the RCA held its first Virtual Leadership Symposium, combined with the RCAA Annual General Meeting. I had the privilege of being involved in much of the administrative minutia required in organizing such a large online event. Working alongside DArty's team and a group from our RCA Association Executive, we were able to create an event that was attended by members across Canada and in several locations across the globe. It was and is the way of the future for such public events. If you missed the Virtual Symposium, I hope to make the recorded content available on the rca-arc.org website in the near future. In addition, the RCAA AGM will be made available in the members' only portal, along with the RCAA Annual Report. Please see the RCA Association's President's Report in the **Association News Section**.

Perhaps the most important aspect of running such a large online gathering was the opportunity for your Association to register so many new members.

Welcome to those who have recently joined. I hope you will find this newsletter informative. Remember that we have several social media platforms that we use as touchpoints. You can find us on *Facebook*, *Instagram* and on the rca-arc.org website where you can access the members' only portal. And of course, you can always email me if you have any concerns or contributions you'd like to share.

This month was full of news I wanted to share with all of you. I had such a hard time keeping the October issue down to a manageable size, that I decided to publish a special Veterans' Week issue. Look for that in your inbox early next week.

I hope you enjoy this month's Canadian Gunner News as much as I enjoyed creating it.

Till next time, #staywell #stayhome #stayconnected

Catherine Gagnon

Editor

editor.rcaa.aarc@gmail.com

WordPerfect 5.2 (version DOS) vers WordPerfect 6.0. Je me souviens très bien d'un certain soldat qui grignotait ses Smarties. Elle était une bonne participante, alors je l'ai surnommée « capitaine Smartie ».

Le 17 octobre dernier, l'ARC a tenu son premier Symposium virtuel sur le leadership, combiné à l'assemblée générale annuelle de l'AARC. J'ai eu le privilège d'être impliqué dans une grande partie de la minutie administrative nécessaire à l'organisation d'un si grand événement en ligne. En collaboration avec l'équipe de DArtil et un groupe de la direction de notre Association de l'ARC, nous avons pu créer un événement auquel ont participé des membres à travers le Canada et dans plusieurs endroits à travers le monde. C'était et c'est la voie de l'avenir pour de tels événements publics. Si vous avez manqué le Symposium virtuel, j'espère rendre le contenu enregistré disponible sur le site Web rca-arc.org dans un proche avenir. De plus, l'AGA de l'AARC sera disponible sur le portail des membres, avec le rapport annuel de l'AARC. Veuillez consulter le rapport du président de l'Association l'ARC dans la section **Nouvelles des Associations**.

Je crois que l'aspect le plus important de l'organisation d'un si grand rassemblement en ligne a été la possibilité pour votre association d'enregistrer autant de nouveaux membres. **Bienvenue à ceux qui ont rejoint récemment.** J'espère que vous trouverez ce bulletin informatif. N'oubliez pas que nous avons plusieurs plateformes de médias sociaux que nous utilisons comme points de contact. Vous pouvez nous trouver sur *Facebook*, *Instagram* et sur le site rca-arc.org où vous pouvez accéder au portail réservé aux membres. Et bien sûr, vous pouvez toujours m'envoyer un e-mail si vous avez des préoccupations ou des contributions que vous souhaitez partager. Ce mois-ci était plein de nouvelles que je voulais partager avec vous tous. J'ai eu tellement de mal à garder le numéro d'octobre à une taille raisonnable que j'ai décidé de publier un numéro spécial à l'occasion de la Semaine des anciens combattants. Il sera dans votre boîte de réception au début de la semaine prochaine.

J'espère que vous apprécierez le bulletin Les Nouvelles des artilleurs canadiens de ce mois-ci autant que j'ai aimé le créer.

Catherine Gagnon

Rédactrice en chef

editor.rcaa.aarc@gmail.com



OCTOBER IS WOMEN'S HISTORY MONTH

OCTOBRE - LE MOIS DE L'HISTOIRE DES FEMMES AU CANADA

Esprit de Corps

**BREAKING DOWN THE BARRICADES: 2020
WOMEN IN DEFENCE - [read here](#)**



Colonel M-C Harvey - G-3 Director Army Forces Readiness, Canada Army HQ

- En 2017, le lieutenant-colonel Marie-Christine Harvey prend les rênes du 5e Régiment d'artillerie légère du Canada. Elle devient alors la première femme à diriger cette unité. Le Régiment est maintenant commandé par lieutenant-colonel I.M-E. Bégin CD

Major (Maj) Lindsay Jackson, the Operation UNIFIER Strategic Liaison Officer (Strat LO) - [read here \(Facebook\)](#)



Female artillery leaders mentioned in recent issues of the [Canadian Gunner News](#):



Warrant Officer Isabelle Corbeil - The first female Battery Sergeant Major at 5e Régiment d'artillerie légère du Canada. - [read here \(Facebook\)](#)

Adjutant Isabelle Corbeil - La première femme sergent-major de batterie au 5e Régiment d'artillerie légère du Canada.



Captain/Capitaine Nichola Kathleen Sarah Goddard MSM CD While she will always be remembered as the first female Canadian soldier to die in a combat role, she has also become a symbol of the leadership, strength and courage of Canada. [CANADIAN VIRTUAL WAR MEMORIAL](#)

- LCol K Haire
- LCol J Phillips
- LCol S Heer
- LCol J.A. Causey
- LCol C. Bérubé

Tandis qu'on se souviendra toujours d'elle comme première femme soldat à périr au combat, elle est aussi devenue symbole de leadership, de force et de courage au Canada. [MÉMORIAL VIRTUEL DE GUERRE DU CANADA](#)

Femmes chefs d'artillerie mentionnées récemment dans [Les Nouvelles des artilleurs canadiens](#):

- Lcol K Haire
- Lcol J Phillips
- Lcol S Heer
- Lcol J.A. Causey
- Lcol C. Bérubé

True Patriot Love Foundation

Resiliency in the Canadian military: lessons from leading women

Watch



56 Field Artillery Regiment concludes Women's History Month by recognizing the great service of Women in our Regiment. The banner highlights the service of those that serve as Gunners and Leaders in 56 Field Artillery Regiment.

Le 56e Régiment d'artillerie de campagne conclut le Mois de l'histoire des femmes en reconnaissant le grand service des femmes de notre régiment. La bannière met en évidence le service de ceux qui servent comme artilleurs et chefs dans 56 Régiment d'artillerie de campagne.

REGIMENTAL NEWS NOUVELLES DU RÉGIMENT

- [Unit SitRep September 2020 / SitReps des unités septembre 2020](#)

OP UNIFIER

- [Gunners Leading the Way in Ukraine](#)

OP UNIFIER

- [Les artilleurs ouvrent la voie en Ukraine](#)

October the 14th marks the Day of the Defender which honours and pays tribute to all those who have fought



and continue to fight for the state sovereignty of Ukraine. #OpUNIFIER Command Team (Lieutenant-Colonel S.A. Heer CD & Chief Warrant Officer (RSM) (Mr Gnr) A.G. Todd CD) was proud to participate in the ceremony at Lychakiv Cemetery to remember the fallen Ukrainian soldiers. (Facebook)

Le 14 octobre marque la Journée du défenseur qui honore et rend hommage à tous ceux qui se sont battus et continuent de se battre pour la souveraineté de l'Etat de l'Ukraine. L'équipe de commandement (Lieutenant-colonel S.A. Heer CD et Adjud (SMR) (Maître-artilleur) A.G. Todd CD) #OpUNIFIER était fière de participer à la cérémonie au cimetière Lychakiv en souvenir des soldats ukrainiens tombés au combat.

An article by Captain J.A. (Justin) Walker, CD / article by capitaine J.A. (Justin) Walker, CD

- [Towed Howitzer Extended Range Project / **Projet d'obusier remorqué à portée étendue**](#)

4th Artillery Regiment (General Support), RCA

- [**The Medium Range Radar \(MRR\)**](#)

4e Régiment d'artillerie (appui général), ARC

- [**Le radar à moyenne portée \(RMP\)**](#)

Skies

- [**Exercise Arctic Edge: Making magic in the Arctic: highlights of 4th Regt \(GS\) RCA's participation in this exercise.**](#)
-



The 11th Field Artillery Regiment, RCA (11Fd)

conducted a regimental change of command on October 24, 2020 in Guelph, Ontario. Command of the regiment was passed from **Lieutenant-Colonel Gary McQueen to Lieutenant-Colonel Miguel Ortiz-Sosa** with Lieutenant-Colonel Chris Marvin, Deputy Commander of 31 Canadian Brigade Group, presiding over the ceremony.

#11Fd has batteries in Guelph and Hamilton, Ontario. It is a unique element of the Canadian Armed Forces whose task is to augment Canada's Regular Force military by providing trained personnel on operations in Canada and around the world. The Regiment was formed in 1880 with Captain D. McCrae, the father of John McCrae (author of "In Flanders Fields,") commanding one of its two batteries.

The change of command was conducted as a small, formal event, in lieu of a parade due to COVID-19 restrictions, which do not permit parades. The ceremony was held in the 11Fd officer's mess with a limited number of participants and guests, with physical distancing and other public health guidelines observed.

Images: Bdr Julia Currie, #31CBG Public Affairs // Affaires publiques du #31GBC

Le 11e Régiment d'artillerie de campagne, ARC (11Fd)

a effectué un changement de commandement régimentaire le 24 octobre 2020 à Guelph, en Ontario. **Le commandement de l'unité a été transmis du lieutenant-colonel Gary McQueen au lieutenant-colonel Miguel Ortiz-Sosa** en compagnie du lieutenant-colonel Chris Marvin, commandant adjoint du 31e Groupe-brigade du Canada, qui présidait la cérémonie.

11Fd a des batteries à Guelph et à Hamilton, en Ontario. Il s'agit d'un élément unique des Forces armées canadiennes dont la tâche consiste à accroître la force militaire de la Force régulière du Canada en fournissant du personnel qualifié pour les opérations au Canada et dans le monde. Le régiment a été formé en 1880 avec le capitaine D. McCrae, le père de John McCrae (auteur de « In Flanders Fields ») commandant l'une de ses deux batteries.

Le changement de commandement était un petit événement formel, au lieu d'un défilé normal en raison des restrictions concernant COVID-19.

84th Independent Field Artillery Battery, RCA / 84e batterie autonome de campagne, ARC

- [DP1 Gunner Course Completed / Cours d'artilleur DP1 terminé](#)
-

- Please note that the Band of the RCA has a YouTube channel. Show your encouragement. Share, like, subscribe.
- **Veillez noter que la Musique de L'ARC a une chaîne YouTube. Montrez vos encouragements. Partagez, aimez, abonnez-vous.**

Watch /
visionnez

- Should you enlist in the Military or commission as an Officer? A video by Matsimus

Watch /
visionnez

ASSOCIATION NEWS NOUVELLES DES ASSOCIATIONS

Message from the President of the RCA Association / Message du président de l'AARC

- Meet RCAA Vice-President Col (Ret'd) Bill Kalogerakis / Nouveau vice-président de l'AARC, le col (ret) Bill Kalogerakis

		RCAA Executive Comité exécutif de l'AARC 2020-2021	
President, LCol (Ret'd) Leon Jensen, OMM, CD President.rcaa.aarc@gmail.com	Président, Lieutenant-colonel (ret) Leon Jensen, OMM, CD President.rcaa.aarc@gmail.com	Vice-President, Col (Ret'd) Bill Kalogerakis, CD Vpres.rcaa.aarc@gmail.com	Vice-président, Colonel (ret) Bill Kalogerakis, CD Vpres.rcaa.aarc@gmail.com
Past President, Lcol (Ret'd), Bob Elliott, OMM, MSTJ, CD Pastpres.rcaa.aarc@gmail.com	Ancien président, Lieutenant-colonel (ret), Bob Elliott, OMM, MSTJ, CD Pastpres.rcaa.aarc@gmail.com	Secretary-Treasurer LCol (Ret'd) Donald Hamilton, CD sec.rcaa.aarc@gmail.com	Secrétaire-trésorier, Lieutenant-colonel (ret) Donald Hamilton, CD sec.rcaa.aarc@gmail.com
Executive Director, LCol (Ret'd) Stephen Strachan CD exdir.rcaa.aarc@gmail.com	Directeur exécutif, Lieutenant-colonel (ret) Stephen Strachan CD exdir.rcaa.aarc@gmail.com		

- [Minutes of the meeting - 29 Sep 2020](#)
 - [Process verbal - 29 septembre 2020](#)
 - Upcoming charity auction to support various initiatives the Home Station Regiment: [Appeal for donations of militaria](#)
-

- [ByTown Gunners - September 2020 SitRep](#)
 - [ByTown Gunners - October 2020 SitRep](#)
-



**Vancouver Artillery
Association News**



RUSI News
Vancouver

Vancouver Artillery Association and RUSI Vancouver Members Weekly Newsletters

29 Sep 2020

6 Oct 2020

13 Oct 2020

20 Oct 2020

UPCOMING EVENTS ÉVÈNEMENTS À VENIR

- [Please consult the Regimental Calendar for upcoming events.](#)
- [Veuillez consulter le calendrier régimentaire.](#)

Deadlines / Échéances

- The Geoffrey Brooks Memorial Essay Competition - **Entries must reach RHQ RCA by noon on 30 November 2020!** Email your submission to rcarhq@gmail.com with the subject line "Entry – Geoffrey Brooks Essay Competition".
 - [See link for all details.](#)
- Concours de rédaction commémoratif Geoffrey Brooks - **Les rédactions doivent être reçues au quartier général régimentaire de l'ARC au plus tard à minuit le 30 novembre 2020!** L'essai doit être envoyé par courriel au rcarhq@gmail.com - Re: Participation au concours de rédaction Geoffrey-Brook.
 - [Voir les détails ici .](#)
- **RCAA Bursaries: This is the time to prepare your application. Deadline for submission is 31 Dec 2020. Details can be found [here.](#)**
 - The Captain G.R.E. Nicholls Memorial Award for Post-Secondary Education
 - The Lieutenant-Colonel Jack de Hart MC CD Bursary
 - The Master Gunner E.M. "Chip" Evoy MM & Bar Bursary

- **Bourses d'études de l'AARC : c'est le temps de compléter vos demandes. La date limite pour les soumissions est le 31 décembre 2020. Tous les détails [ici](#).**
 - Bourse commémorative du capitaine G.R.E. Nicholls pour l'éducation postsecondaire
 - Bourse du lieutenant-colonel Jack de Hart MC CD
 - Bourse du maître artilleur E.M. «Chip» Evoy MM & Bar

DEFENSE AND SECURITY NEWS NOUVELLES DE LA DÉFENSE ET DE LA SÉCURITÉ



- **[Covid 19 Update on CDA Institute Flagship Events](#)**
- **[NORAD MODERNIZATION: REPORT TWO: DEFEAT CAPABILITIES](#)**

[2020 Vimy Award / Prix Vimy 2020](#)

[Vimy Paper - Oct 2020, Vol 45](#)

Canadian Army Today

- **[Rethinking the future of indirect fire](#)**

Australian Artillery Association

- **[eNewsletter for October 2020](#)**

Royal Australian Artillery Historical Company

- **[ENewsletter Edition No 45 - September 2020](#)**
- **[ENewsletter Edition No 45 - October 2020](#)**

US Field Artillery Association

- **[King of Battle Podcast from the U.S. Field Artillery Association - Listen](#)**

Breaking Defense

- **[GDLS Gets \\$1.2B For 144 Army Anti-Aircraft Strykers](#)**

NY Times

- **[The Army Rolls Out a New Weapon: Strategic Napping](#)**

Defense One

- **[The US Military's Latest Wearables Can Detect Illness Two Days Before You Get Sick](#)**

Forbes

- [‘Sci-Fi Awesome’—A U.S. Army Howitzer Just Shot Down A Cruise Missile](#)

Defense News

- [The US Army wants to smooth the ordeal of firing artillery.](#)

U.S. Army

- [Army pursues new mid-range missile to fill gap in precision fires](#)

Canadian Army Chief Warrant Officer (CWO) Rodney Gallant is the Senior Enlisted Leader (SEL) within the Partnerships Directorate at Supreme Headquarters Allied Powers Europe (SHAPE); a position he has held since July 2019. He is a former RSM 2 RCHA. - [Read](#)

L'adjudant-chef de l'Armée canadienne (adjuc) Rodney Gallant est le chef enrôlé principal (SEL) au sein de la Direction des partenariats au Quartier général suprême Allied Powers Europe (SHAPE); poste qu'il occupe depuis juillet 2019. Il est l'ancien SMR 2 RCHA.



A PAGE FROM OUR HISTORY UNE PAGE DE NOTRE HISTOIRE

- [RCA Museum - Barrage October 2020](#)
- [Musée de l'ARC - Barrage octobre 2020](#)

Branch 632 RCL Orléans is looking at making a display of some World War 2 military equipment.

At present we are trying to acquire pieces of the PATTERN 1937 WEB EQUIPMENT.

This was the "load bearing" webbing worn by Canadian troops during WW2. It consisted of the web belt, ammo/utility pouches, water bottle (with web carrier), bayonet holder, web straps which held it all together as well as a small and large pack used to carry personal items.

Oct 13 - We have most of the items except a Battle Dress tunic with some arty flashes Royal Canadian Artillery. I think they used to be red on blue.

If you have a BD tunic and or some RCA flashes and are willing to part with them please contact: Jim Camirand, jcamirand52@hotmail.com

Blasts from the Past, The Second World War Papers of Bdr James Steele, 59th (Newfoundland) Heavy Regiment Royal Artillery - [Vol 12: Night Occupation](#)

SUPPORT FOR VETERANS AND THEIR FAMILIES SOUTIEN POUR LES VÉTÉRANS ET LEUR FAMILLE



Vous reconnaîtrez peut-être ce gentilhomme comme étant le **bgén (retraité) K.R. Cotten, OMM, CD**. Son portrait a été réalisé par le photographe Trevor Godinho dans le cadre de son projet Honor Country Sacrifice. [Veuillez visiter le site Web de Trevor](#) et indiquer si vous souhaitez participer à ce projet.

You may recognize this fine gentleman as **BGen (Ret'd) K.R. Cotten, OMM, CD**. His portrait was taken by photographer Trevor Godinho as part of his Honour Country Sacrifice project.

"The project's goal is to capture 400+ portraits of active and retired members of the Canadian Armed Forces, to create a visual representation of the courage and sacrifice. Aim is to create an exhibition of life size portraits in conjunction with audio that will be seen nationwide.

My intention behind this project is to change the narrative on how the military is viewed and get back to the time when members of the armed forces were honored and looked upon with respect and as heroes.

The subjects will include CAF members from WWII to the current day as well as some of the families that of those that we have lost loved ones. The exhibit will be made up of subjects in both uniform and in civilian clothing, shot in studio as well as in their own homes / environments they are comfortable in."

[Please visit Trevor's website](#) and indicate if you'd like to participate in this project.

Membres de l'Association de l'Artillerie royale canadienne - Économisez davantage avec TD Assurance

10 conseils pour économiser sur l'assurance habitation
TD Assurance propose plusieurs moyens de réduire le coût de vos primes. En voici quelques-uns :

[10 conseils pour économiser sur l'assurance habitation](#)

Demandez votre devis aujourd'hui sans frais au 1-866-1371



Members of The RCAA take advantage with TD Insurance discount

10 Tips for Saving on Home Insurance
With TD Insurance, there are a number of ways you can reduce the cost of your premiums. Here are just a few:

[10 Tips for saving on Home Insurance](#)

Call for your quote today: 1-866-269-1371

Mood Disorders Society of Canada / Société pour les troubles d'humeur Canada

- [Peer Support Training](#)
- [Formation de soutien par les pairs](#) (aucune formation disponible en français présentement)

Government of Canada / Gouvernement du Canada

- [Covid Emergency Benefit: One-time payment to persons with disabilities](#)
- [Covid-19: Paiement unique aux personnes en situation de handicap](#)

- [Veterans Ombudsman Newsletter - 30 Sep 2020](#)
- [Bureau de l'ombudsman des vétérans](#)

- [Improving bilingual culture in the Defence Team](#)
- [Améliorer la culture de bilinguisme au sein de l'Équipe de la Défense](#)

LAST POST AVIS DE DÉCÈS

[Follow this link / Suivre ce lien](#)

Subscribe to the Canadian Gunner News
Abonnez-Vous aux Nouvelles des artilleurs canadiens

We'd like to hear from you! In an effort to enhance the overall content of the now monthly "Canadian Gunner News" newsletter, we'd like to see some of your news in future editions. Please submit any suggested news articles, links, or upcoming events to the Editor at: editor.rcaa.aarc@gmail.com. Please ensure that the articles are timely and relevant, and include captioned photos. Submissions for "Canadian Gunner News" should be received by 0900 PST the Monday prior to the last Thursday of each month. Comments/suggestions regarding "Canadian Gunner News" should be sent to editor.rcaa.aarc@gmail.com. The Royal Canadian Artillery Association reserves the right to accept or reject any submissions received. Articles will appear in adherence to our editorial deadlines.

Nous aimerions avoir de vos nouvelles! Dans le but d'améliorer le contenu global du bulletin maintenant mensuel « Nouvelles des artilleurs canadiens », nous aimerions voir certaines de vos nouvelles dans les prochaines éditions. Veuillez soumettre des articles d'information, des liens ou des événements à venir, à l'éditeur à l'adresse courriel suivante: editor.rcaa.aarc@gmail.com. Assurez-vous que les articles sont opportuns et pertinents, et comprennent des photos sous-titrées. Les soumissions pour les « Nouvelles des artilleurs canadiens » devraient être reçues au plus tard à 09h HNP le lundi précédant le dernier jeudi de chaque mois. Les commentaires / suggestions concernant les «Nouvelles des artilleurs canadiens » doivent être envoyés à editor.rcaa.aarc@gmail.com. L'Association de l'Artillerie royale canadienne se réserve le droit d'accepter ou de rejeter les soumissions reçues. Les articles apparaîtront selon nos délais de rédaction.



[Unsubscribe](#)

The Royal Canadian Artillery Association
10 Lancewood Crescent

Brampton, Canada

exdir.rcaa.aarc@gmail.com